
  
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
1 (1) 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-11 

 
Plats och tid  
 

Rådhus Skåne rum 310, kl. 10:00-11:20. 

 
Beslutande Ian Fernheden (SD) Ulf Persson (M) Martin Hallingström Skoglund (S) 

 Carl Henrik Nilsson (SD) Ulrika Tollgren (S) Daniél Tejera (L) 

 Camilla Palm (M)   

    

    
                   

Övriga närvarande Anders Johansson, 
kommundirektör 

Petar Cavala, biträdande 
kommundirektör 

Pia Steinbach Mastenstrand, 
kommunikationschef 

 Hanna Nicander, 
kommunsekreterare Emelie Ferlaux, controller, § 2  
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Nämnd/Styrelse: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
  
Sekreterare: Hanna Nicander  
Tfn: 044-132226 
E-post: hanna.nicander@kristianstad.se 

 

  
Tid och plats Onsdagen den 11 januari 2023 kl. 10:00, 

Rådhus Skåne rum 310. 
 
 

Ärenden  

Nr   

1 Fastställande av dagordning  

2 Val av justerare  

3 Informationer 

10:00-10:15 Kommundirektören 

2022/1579 

4 Igångsättningstillstånd - Wendes Gymnasiesärskola 2022/548 

5 Igångsättningstillstånd - Nybyggnation av Allöskolan 2021/876 

6 Ansökan om medel ur CW Olanders fond för stadens 
prydande med konstverk samt Otto Ericssons donation 

2022/1537 

7 Arkivmyndighetens tillsyn och uppföljning av kommunala 
bolag 2022 

2022/1530 

8 Medborgarförslag - Shoppingbuss mellan C4-shopping, 
Galleria Boulevard och Härlövs handelsområde 

2021/1036 

9 Medborgarförslag - Nytänk om bussförbindelse i Åhus och 
till och ifrån Åhus 

2021/1413 

10 Medborgarförslag - Förbättra miljön för paddling 2021/743 

11 Medborgarförslag - Solcellsdriven laddningsstation på 
Naturums parkering 

2021/1654 

12 Medborgarförslag - Ta fram eller uppdatera kommunens 
tillgänglighetspolicy 

2022/557 

13 Medborgarförslag - Renovering av dykdalberna i Helge å i 
Åhus 

2019/97 
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Ärenden  

14 Medborgarförslag - Värna dykdalberna i Åhus hamn 
varsamt 

2020/781 

15 Medborgarförslag - Återskapa dykdalberna i Åhus hamn 2022/847 

16 Initiativärende - För bromsad inflation 2022/1509 

 

Camilla Palm 
Ordförande 
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KSAU § 1 

Informationer 
Änr KS 2022/1579 

• Kommundirektör Anders Johansson informerar om: 

- Högvattengruppen är aktiverad. Det finns prognoser om att vattnet 
kommer att stiga i Helge å. 

- Genom biträdande kommundirektör Petar Cavala om att en organi-
sationsöversyn av kommunledningskontoret ska genomföras. 

• Daniél Tejera (L) ställer fråga om utökad rondering med ordningsvak-
ter för kvällar och helger i samarbete med Kristianstads City och om 
den har upphört efter vecka 1. 

Camilla Palm (M) svarar att den har upphört. Kristianstads City har 
lämnat en utvärdering till kommunen om den utökade ronderingen 
med ordningsvakter och kommunledningskontoret kommer att 
granska utvärderingen. 
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KSAU § 2 

Igångsättningstillstånd - Wendes Gymnasiesärskola 
Änr KS 2022/548 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Bevilja igångsättningstillstånd för upphandling och byggnation av pro-

jektet ombyggnation av gymnasiesärskola på Wendes byggnad 14.  

• Bevilja budgetkompensation på cirka 2,7mnkr per år för tillkommande 
hyra hos barn- och utbildningsnämnden med anledning av investe-
ringen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden skall av kommunstyrelsen begära igångsättningstill-
stånd för investeringsprojekt överstigande 20 miljoner kr. 

Avyttring av befintliga lokaler på Fristorp behöver ske senast 2023-12-31 
och inhyrda lokaler på ”Hemhultsområdet” och Flora planeras att avytt-
ras/byta verksamhet. 

Gymnasiesärskolan planeras bli i byggnad 014 på Wendesområdet innehål-
lande verksamheterna AST och Träning. Byggnaden är i två plan, ett källar-
plan med suterräng och ett plan i marknivå. Det projekteras för en om-
byggnation där samtliga lokaler för eleverna blir belägna i markplan och 
personal & administration förläggs i källarplan i suterrängdelen.  

Ombyggnadsyta: 1530 m² BTA 

Ny utemiljö: 970 m²  
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Ekonomi: Ny kalkyl baserat på systemhandlingar har tagits fram och pro-
jektets beräknade kostnader har ökat från de 36 mnkr som finns i investe-
ringsbudget till 39 mnkr. 

Tidplan: Projektet planeras påbörjas i april 2023 och vara klart för inflytt-
ning april 2024. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Bevilja igångsättningstillstånd för upphandling och byggnation av pro-

jektet ombyggnation av gymnasiesärskola på Wendes byggnad 14.  

• Bevilja budgetkompensation på cirka 2,7mnkr per år för tillkommande 
hyra hos barn- och utbildningsnämnden med anledning av investe-
ringen. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-12-22. 
Tekniska nämndens beslut 2022-12-15 § 182. 
Tekniska förvaltningens tjänsteutlåtande 2022-11-16. 
Formulär igångsättningstillstånd 2022-11-16. 
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2022-05-03 § 38. 
Barn- och utbildningsnämndens arbetsutskotts beslut 2022-04-26 § 24. 
Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande 2022-03-25. 
Barnkonsekvensanalys 2022-03-25. 
Verksamhetsbeskrivning Ombyggnad för gymnasiesärskola 2022-03-25. 
Riskbedömning lokalvårdare, samordnare och enhetschef 2022-02. 
Riskbedömning alla medarbetare 2022-04-04. 
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KSAU § 3 

Igångsättningstillstånd - Nybyggnation av Allöskolan 
Änr KS 2021/876 

Beslut 
• Ärendet utgår. 
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KSAU § 4 

Ansökan om medel ur CW Olanders fond för stadens  
prydande med konstverk samt Otto Ericssons donation 
Änr KS 2022/1537 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Bevilja kultur- och fritidsnämnden 200 000 kronor ur CW Olanders 

fond för stadens prydande med konstverk till konstnärlig gestaltning 
längs gång- och/eller cykelvägen som binder samman Kristianstad in-
nerstad och Näsby. 

• Bevilja kultur- och fritidsnämnden 420 000 kronor ur Otto Ericssons 
donation till konstnärlig gestaltning längs gång- och/eller cykelbanan 
som binder samman Kristianstad innerstad och Näsby. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen fattade vid sammanträde 2021-11-24 § 272 beslut om 
att tilldela kultur- och fritidsnämnden medel ur CW Olanders fond samt 
Oscar Petterssons räntefond 12 till konstnärlig gestaltning längs gång- och 
cykelvägen som binder samman Kristianstad innerstad och Näsby. Förelig-
gande förslag ansöker om fondmedel även 2022 för samma projekt, där en 
utökning av budget ger möjlighet att ta ett större grepp över sträckan, utö-
ver tunneln. Grundtanken med den konstnärliga gestaltningen är den-
samma – att addera mjuka och trygghetsskapande värden.  

Sökta fondmedel innebär en förstärkning av budgeten som består av beslu-
tade fondmedel 2021 om totalt 301 000 kronor. 
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Kultur- och fritidsnämnden föreslår i enlighet med konstkommitténs för-
slag att av kommunstyrelsen få 200 000 kronor ur CW Olanders fond och 
420 000 kronor ur Otto Ericssons donation, till konstnärlig gestaltning 
längs gång- och/eller cykelbanan som binder samman Kristianstad in-
nerstad och Näsby. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Bevilja kultur- och fritidsnämnden 200 000 kronor ur CW Olanders 

fond för stadens prydande med konstverk till konstnärlig gestaltning 
längs gång- och/eller cykelvägen som binder samman Kristianstad in-
nerstad och Näsby. 

• Bevilja kultur- och fritidsnämnden 420 000 kronor ur Otto Ericssons 
donation, till konstnärlig gestaltning längs gång- och/eller cykelbanan 
som binder samman Kristianstad innerstad och Näsby. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2023-01-02. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2022-12-08 § 117. 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteutlåtande 2022-11-24. 
Konstkommitténs sammanträdesprotokoll 2022-11-14. 
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KSAU § 5 

Arkivmyndighetens tillsyn och uppföljning av kom-
munala bolag 2022 
Änr KS 2022/1530 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Godkänna uppföljning av de kommunala bolagen enligt bifogade rap-

porter. 

• Uppföljning av Kristianstad Airport AB ska genomföras under 2023. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen är arkivmyndighet för Kristianstads kommun och ska 
enligt arkivlagen och arkivförordningen utöva tillsyn av kommunens myn-
digheter gällande arkivbildning och arkivvård. Kommunarkivet planerar 
och genomför tillsynen på arkivmyndighetens uppdrag.  

I enlighet med tillsynsrapport till kommunstyrelsen  2022/1530.1.7.4 har 
kommunarkivet under 2022 genomfört en uppföljning av de kommunala 
bolagen. Uppföljningen omfattar åtgärder som ålades bolagen under 2020 
års arkivtillsyn.  

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Godkänna uppföljning av de kommunala bolagen enligt bifogade rap-

porter. 
• Uppföljning av Kristianstad Airport AB ska genomföras under 2023. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022–12–13. 
Rapporter om uppföljning av 2020 års arkivtillsyn av kommunala bolag 
2022. 
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KSAU § 6 

Medborgarförslag - Shoppingbuss mellan C4-shopping,  
Galleria Boulevard och Härlövs handelsområde 
Änr KS 2021/1036 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-10-14. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
 Gärds Köpinge, föreslår i ett medborgarförslag att införa 

en shoppingbuss mellan C4-shopping, Galleria Boulevard och Härlövs han-
delsområde. Bussen skulle vara liknande de Hop On Hop Off bussar som 
finns i större städer, främst för turister. 

Till C4 shopping går stadsbuss 1 och regionbussarna 545, 551, 552, 558. 
Till Galleria Boulevard (Hästtorget) går stadsbuss 1, regionbussarna 545, 
551, 552, 558 och SkåneExpressbussarna 1, 3 och 4. Till Härlöv går region-
buss 549. Alla bussar går till Kristianstad C för eventuellt byte till annan 
buss, Galleria Boulevard och C4-shopping trafikeras av flera gemensamma 
linjer. 

Kristianstads kommun anser att det inte är ett kommunalt uppdrag att 
driva en buss mellan olika handelsplatser. Det står privata initiativ fritt att 
tillsammans med intresserade organisationer arbeta för en shoppingbuss.  
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Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-10-14. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-14. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-11-28. 
Remiss 2021-09-30. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-09-14 § 229. 
Medborgarförslag 2021-07-17. 
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KSAU § 7 

Medborgarförslag - Nytänk om bussförbindelse i 
Åhus och till och ifrån Åhus 
Änr KS 2021/1413 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-10-14. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
 Åhus, inkommit med ett medborgarförslag angående buss-

trafiken inom samt till och från Åhus, se kartan i bilagan till medborgarför-
slaget. 

Skånetrafiken är huvudman för kollektivtrafiken och har därmed ansvaret 
för kollektivtrafiken. Kommunen har en regelbunden dialog med Skånetra-
fiken för att kunna påverka utvecklingen och förbättra kollektivtrafiken 
inom Kristianstads kommun. 

En ny busslinje, 552, började trafikera Kristianstad – Åhus i december 
2021, alltså efter det att medborgarförslaget lämnades in. Tillsammans 
med linje 551 så trafikerar idag dessa två linjer stora delar av det som för-
slagsställaren tar upp i sitt medborgarförslag. Under sommarveckorna, 27 
juni – 7 augusti 2022, gick det även en buss, linje 560, som trafikerade bl a 
hållplatserna i närheten av Täppetstranden/Åhusbryggan och Evene-
mangsstranden.  Med bussarna 551 och 552 är det redan idag möjligt att 
åka från de olika delarna i Åhus in till centrala Åhus eller hela vägen in till 
Kristianstad. 
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Linje 551 (Kristianstad-Åhus-Yngqö-Furuboda), kommer på väg 118 in i 
Åhus sen kör den in via Hamnleden-Vallgatan-Köpmannagatan-väg 118-
Äspetvägen-Åvägen-väg 118 och därefter vidare ner mot Yngsjö och Fu-
ruboda som tidigare. 

Linje 552 (Kristianstad Åhus), har samma körväg som linje 551 fram till 
korsning mellan väg 118 och Täppetleden, där linje 552 istället kör från väg 
118 in på Täppetleden. Linjen kör sedan genom Åhus via Täppetleden-Ko-
lonivägen-Fädriften-Södra Piggagatan-Ellegatan-Hamnleden, med ändhåll-
plats Åhus Glashyttan. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-10-14. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-14. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut. 
Remiss 2022-02-14. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-11-16 § 286. 
Medborgarförslag 2021-10-25. 
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KSAU § 8 

Medborgarförslag - Förbättra miljön för paddling 
Änr KS 2021/743 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kommunled-

ningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) föreslår att bifalla 
medborgarförslaget. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunledningskontorets förslag till beslut mot Ul-
rika Tollgrens (S) med fleras förslag till beslut och finner att kommunsty-
relsens arbetsutskott beslutar enligt kommunledningskontorets förslag till 
beslut. 

 

Sammanfattning 
 Kristianstad, föreslår i ett medborgaförslag att förbättra till-

gängligheten och infrastrukturen för paddling i Helgeå.  

Medborgarförslaget beskriver hur en förbättring av paddlingsmöjlighe-
terna längs Helgeå skulle gynna friluftslivet och stärka turismen i området. 
Detta genom att anlägga ett antal lägerplatser längs med Helge å från Osby 
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ned till Åhus. Vidare beskrivs att det finns 7 dammar längs vägen som 
paddlaren måste ta sig förbi. Här föreslås någon form av lyft/passage.  

Kommunledningskontoret i samråd med kultur- och fritidsförvaltningen 
och tekniska förvaltningen anser att det är intressant att knyta samman 
Helge å för paddling med kommunerna uppströms. Trenden för aktiv Sveri-
gesemester ser inte ut att minska. En förstärkt paddlingsmöjlighet som 
även tangerar Vattenriket och Kristianstad skulle stärka friluftslivet och be-
söksnäringen i kommunen.  

Kristianstads kommun genom Vattenriket har ett pågående projekt (På vat-
ten i Vattenriket) för att stärka det vattenburna friluftslivet i kommunen 
längs Helge å. Inom projektet har Kavrö bro rustats upp en men brygga för 
bland annat upptagning/isättning av kanoter. Vidare planeras flera platser 
längs ån förstärkas med paddlingsbryggor kommande år.  

En förstudie är förutsättningen för att en ny kanotled i Helge å ska kunna 
bli verklighet. En eventuell förstudie bör inte påbörjas innan utredningen 
av kanotleden i Immeln-Raslången-Halen är färdig för att dra nytta av dess 
lärdomar. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kommunled-

ningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-12-06. 
Remiss 2021-07-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-06-16 § 183. 
Medborgarförslag 2021-05-14. 
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KSAU § 9 

Medborgarförslag - Solcellsdriven laddningsstation  
på Naturums parkering 
Änr KS 2021/1654 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunledningskonto-

rets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
 Kristianstad, föreslår i ett medborgarförslag att det 

byggs en stor, gratis, solcellsdriven laddningsstation ute på Naturrums par-
kering för 20 laddplatser. Förslagsställaren menar att med en laddstation 
på Naturrums parkering skulle bilarna också minska inne i centrum. Kom-
munfullmäktige beslutade 2022-03-08 § 26 att lämna medborgarförslaget 
till kommunstyrelsen för beslut. Kommunledningskontoret har av kom-
munstyrelsen fått medborgarförslaget för yttrande.  

Kommunledningskontoret tittar på frågan med laddstationer för elbilar i 
anslutning till Kristianstads centrala delar men även hur laddinfrastruktu-
ren ska kunna byggas ut i övriga orter inom kommunen. Det är ett arbete 
som pågår och beräknas vara klart under 2023. Att bygga ut laddplatser för 
billaddning anser kommunen ska ligga på den öppna marknaden. Kommu-
nen har inte heller möjlighet att subventionera enskilda personer genom 
att möjliggöra gratis laddning. Att en laddstation kan komma till stånd på 
Naturrums parkeringen anser kommunledningskontoret vara en möjlighet 
inom en snar framtid dock inte med gratis laddningsmöjligheter. 
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Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Avslå medborgarförslaget med hänvisning till kommunledningskonto-

rets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-31. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-12-06. 
Remiss 2022-04-01. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-03-08 § 26. 
Medborgarförslag 2021-12-19. 
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KSAU § 10 

Medborgarförslag - Ta fram eller uppdatera  
kommunens tillgänglighetspolicy 
Änr KS 2022/557 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kommunled-

ningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-14. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts ställer sig bakom förslaget. 

 

Sammanfattning 
Färlöv, föreslår i ett medborgarförslag att kommunen tar fram en 

tillgänglighetspolicy som uppmuntrar butiker, restauranger och fastighets-
ägare att tillgänglighetsanpassa miljön, och att kommunen ska kunna hän-
visa till dessa i dialog med dessa näringsidkare.  

Sedan 2001 finns bestämmelser i plan- och bygglagen (PBL) om att enkelt 
avhjälpta hinder (EAH) ska avhjälpas i publika lokaler och allmänna platser 
och det är fastighetsägarens ansvar att ta bort hindren.  

Att göra riktlinjer för fastighetsägare och andra näringsidkare i kommunen 
ligger utanför den kommunala kompetensen. Däremot finns en samverkan 
mellan kommun och fastighetsägare inom ramen för arbetet med Purple 
Flag som drivs av Kristianstad City, där ett av fokusområdena är tillgänglig-
het. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till kommunled-

ningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-14. 
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Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-11  

 

 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-10-14. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-11-28. 
Remiss 2022-07-04. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-06-23 § 124. 
Medborgarförslag 2022-05-10. 
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KSAU § 11 

Medborgarförslag - Renovering av dykdalberna  
i Helge å i Åhus 
Änr KS 2019/97 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet 
till ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera (L) föreslår att följande läggs till kommunledningskontorets 
förslag till beslut: 

Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet till 
ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

 

Sammanfattning 
 Åhus, har inkommit med ett medborgarförslag om att 

rusta upp och värna om dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Under den tid då ålexporten var stor i Åhus anlades så kallade dykdalber i 
Åhus innerhamn. En dykdalb är en förtöjningsplats mitt i vattnet som nytt-
jades i väntan på att en kajplats skulle bli ledig. De har också använts för att 
styra undan båtar från att kollidera med bropelare och dylikt. Dykdalberna 
har ett värde ur ett kulturhistoriskt perspektiv. En dykdalb utgörs rent 
konstruktionsmässigt av ett bottenfast, sammanbundet pålknippe.  
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I Åhus innerhamn finns ett antal dykdalber i varierande skick, se fotogra-
fier i beslutsunderlaget. Några är så dåliga att de i princip inte längre finns 
kvar, några är i betydligt bättre skick. Några av dykdalberna står mest tro-
ligt inom kommunens fastighet, någon står mest troligt utanför kommu-
nens fastighet. Fastighetsgränserna är osäkra då de är gamla och outredda. 
En fastighetsgräns kan bara bestämmas genom en lantmäteriförrättning.  

Då dykdalberna är placerade i vattnet utgör alla arbeten på eller invid 
dessa vattenverksamhet i miljöbalkens mening. Nästan all vattenverksam-
het är anmälningspliktig, och flertalet tillståndspliktig. För att vidta arbeten 
på dykdalberna kommer någon form av anmälan eller tillstånd att er-
fordras.  

Åhus innerhamn är ett område med många olika intressenter med olika vil-
jor och behov.  

Kommunledningskontoret ser att det skulle kunna finnas ett värde av att 
bevara dykdalberna och att tillgängliggöra de med information. Dock ser 
kommunen att ett sådant åtagande skulle innebära en del kostnader utifrån 
oklara markförhållanden och behovet av tillstånd/ anmälan för få bedriva 
vattenverksamhet. Det finns också många olika aktörer som har intressen i 
Åhus innerhamn och dessa måste vägas mot varandra. För att kunna vidta 
några åtgärder behöver ärendet utredas vidare.   

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-11-28 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-12-15. 
Remiss 2019-04-06. 
Kommunfullmäktiges beslut 2019-03-12 § 82. 
Medborgarförslag 2019-01-24. 
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KSAU § 12 

Medborgarförslag - Värna dykdalberna i Åhus hamn  
varsamt 
Änr KS 2020/781 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet 
till ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera (L) föreslår att följande läggs till kommunledningskontorets 
förslag till beslut: 

Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet till 
ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

 

Sammanfattning 
 Kristianstad, har inkommit med ett medborgarförslag 

om att rusta upp och värna om dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Under den tid då ålexporten var stor i Åhus anlades så kallade dykdalber i 
Åhus innerhamn. En dykdalb är en förtöjningsplats mitt i vattnet som nytt-
jades i väntan på att en kajplats skulle bli ledig. De har också använts för att 
styra undan båtar från att kollidera med bropelare och dylikt. Dykdalberna 
har ett värde ur ett kulturhistoriskt perspektiv. En dykdalb utgörs rent 
konstruktionsmässigt av ett bottenfast, sammanbundet pålknippe.  



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL      2 (2) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-11  

 

 

 

I Åhus innerhamn finns ett antal dykdalber i varierande skick, se fotogra-
fier i beslutsunderlaget. Några är så dåliga att de i princip inte längre finns 
kvar, några är i betydligt bättre skick. Några av dykdalberna står mest tro-
ligt inom kommunens fastighet, någon står mest troligt utanför kommu-
nens fastighet. Fastighetsgränserna är osäkra då de är gamla och outredda. 
En fastighetsgräns kan bara bestämmas genom en lantmäteriförrättning.  

Då dykdalberna är placerade i vattnet utgör alla arbeten på eller invid 
dessa vattenverksamhet i miljöbalkens mening. Nästan all vattenverksam-
het är anmälningspliktig, och flertalet tillståndspliktig. För att vidta arbeten 
på dykdalberna kommer någon form av anmälan eller tillstånd att er-
fordras.  

Åhus innerhamn är ett område med många olika intressenter med olika vil-
jor och behov.  

Kommunledningskontoret ser att det skulle kunna finnas ett värde av att 
bevara dykdalberna och att tillgängliggöra de med information. Dock ser 
kommunen att ett sådant åtagande skulle innebära en del kostnader utifrån 
oklara markförhållanden och behovet av tillstånd/ anmälan för få bedriva 
vattenverksamhet. Det finns också många olika aktörer som har intressen i 
Åhus innerhamn och dessa måste vägas mot varandra. För att kunna vidta 
några åtgärder behöver ärendet utredas vidare.   

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-11-28. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-12-15. 
Remiss 2020-09-30. 
Kommunfullmäktiges beslut 2020-09-15 § 138. 
Medborgarförslag 2020-07-08. 
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KSAU § 13 

Medborgarförslag - Återskapa dykdalberna i Åhus 
hamn 
Änr KS 2022/847 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

• Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet 
till ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Daniél Tejera (L) föreslår att följande läggs till kommunledningskontorets 
förslag till beslut: 

Ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda frågan om möjlighet till 
ett bevarande av dykdalberna i Åhus innerhamn. 

 

Sammanfattning 
 Åhus, har inkommit med ett förslag om att rusta upp och 

värna om dykdalberna i Åhus innerhamn. 

Under den tid då ålexporten var stor i Åhus anlades så kallade dykdalber i 
Åhus innerhamn. En dykdalb är en förtöjningsplats mitt i vattnet som nytt-
jades i väntan på att en kajplats skulle bli ledig. De har också använts för att 
styra undan båtar från att kollidera med bropelare och dylikt. Dykdalberna 
har ett värde ur ett kulturhistoriskt perspektiv. En dykdalb utgörs rent 
konstruktionsmässigt av ett bottenfast, sammanbundet pålknippe.  
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I Åhus innerhamn finns ett antal dykdalber i varierande skick, se fotogra-
fier i beslutsunderlaget. Några är så dåliga att de i princip inte längre finns 
kvar, några är i betydligt bättre skick. Några av dykdalberna står mest tro-
ligt inom kommunens fastighet, någon står mest troligt utanför kommu-
nens fastighet. Fastighetsgränserna är osäkra då de är gamla och outredda. 
En fastighetsgräns kan bara bestämmas genom en lantmäteriförrättning.  

Då dykdalberna är placerade i vattnet utgör alla arbeten på eller invid 
dessa vattenverksamhet i miljöbalkens mening. Nästan all vattenverksam-
het är anmälningspliktig, och flertalet tillståndspliktig. För att vidta arbeten 
på dykdalberna kommer någon form av anmälan eller tillstånd att er-
fordras.  

Åhus innerhamn är ett område med många olika intressenter med olika vil-
jor och behov.  

Kommunledningskontoret ser att det skulle kunna finnas ett värde av att 
bevara dykdalberna och att tillgängliggöra de med information. Dock ser 
kommunen att ett sådant åtagande skulle innebära en del kostnader utifrån 
oklara markförhållanden och behovet av tillstånd/ anmälan för få bedriva 
vattenverksamhet. Det finns också många olika aktörer som har intressen i 
Åhus innerhamn och dessa måste vägas mot varandra. För att kunna vidta 
några åtgärder behöver ärendet utredas vidare.   

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsen 
• Anse medborgarförslaget besvarat enligt kommunledningskontorets 

tjänsteutlåtande 2022-11-28. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-11-28. 
Möjlighet till yttrande över förslag till beslut 2022-12-15. 
Remiss 2022-09-21. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-09-13 § 164. 
Medborgarförslag 2022-07-25. 
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KSAU § 14 

Initiativärende - För bromsad inflation 
Änr KS 2022/1509 

Beslut 
• Anse initiativärendet besvarat med kommunledningskontorets tjäns-

teutlåtande 2022-12-13. 

Deltar inte i beslutet 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) deltar inte i be-
slutet om initiativärendet. 

Reservationer 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) reserverar sig 
mot beslutet att inte återremittera ärendet till kommunledningskontoret. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling 
Yrkanden 

Ulrika Tollgren (S) och Martin Hallingström Skoglund (S) föreslår att ären-
det återremitteras till kommunledningskontoret enligt följande: 

”Den socialdemokratiska gruppen yrkar på återremiss för komplettering 
enligt nedan följande återremissgrund: 

- Initiativärendet syftade till att utöver ordinarie planlagda ägardia-
loger söka en skyndsam och framkomlig väg för att ta ett samlat 
grepp och motverka prishöjningar kopplat till kommunen och dess 
bolag, som bidrar till ökad inflation. De ordinarie planerade ägardi-
alogsforum som besvarandet hänvisar till räcker inte, givet den rå-
dande och destruktiva spiral av inflation som lamslår såväl företag 
som hushåll.  

Kommunledningskontoret vill med nedanstående svar anse den socialde-
mokratiska gruppens initiativärende besvarat. ”I styrningen av bolagen in-
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går ägardialoger, där frågor av denna karaktär kan lyftas och belysas ur 
flera aspekter, såväl av bolag som kommun. Förslag, idéer och inriktningar 
kan diskuteras. Denna fråga är lämplig att lyfta i ett sådant forum.” 

Tjänsteutlåtandet behandlar inte föreslagna uppdragsbeskrivningar. Att 
tjänsteutlåtandet saknar angivna tidpunkter för att diskutera frågan vidare 
skyndsamt är otillräckligt. Att adresserad tjänsteperson tillika VD inte re-
dogör för sin uppfattning kring att tilldelas uppställda uppdrag är lika så 
otillräckligt och utgör i sig grund för komplettering innan beslut. Samman-
taget är beslutsunderlaget inte en fullgod grund för att anse vårt initiativä-
rende besvarad.  

Givet nu rådande besvarande framstår det som tydligt att det inte finns till-
räcklig struktur för att hantera inflationspåverkan i kommunens verksam-
het vid skenande inflation. Är detta enligt det högerkonservativa styret ett 
önskvärt läge borde i så fall initiativärendet avslås. 

Socialdemokraterna föreslog  

”Att KSAU 2022-12-07 uppdrar åt Kommundirektören, även i egenskap av 
VD för KKFAB, att skyndsamt bereda och föreslå åtgärder i syfte att minska 
höjningar av taxor och avgifter som bidrar till ökad inflation  

Att KSAU 2022-12-07 uppdrar åt Kommundirektören, även i egenskap av 
VD för KKFAB, att redovisa en delrapport och kartläggning vid KS 2022-12-
21” 

Dessa uppdragsbeskrivningar behöver bemötas vid ett besvarande och re-
dogöras för i ett tjänsteutlåtande för att inte bifallas eller avslås.  

I händelse av att återremissyrkandet faller lämnas denna ovanstående som 
skriftlig reservation. Vidare kommer den socialdemokratiska gruppen inte 
att delta i ytterligare beslut kopplat till ärendet.” 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställer att ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska åter-
remitteras till kommunledningskontoret och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Sammanfattning 
Socialdemokraterna har lagt ett initiativärende för bromsad inflation till 
kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 december 2022. 

Styrningen av koncern och bolag i Kristianstads kommun baseras på ett an-
tal olika styrdokument och beslut, samt de årliga ägardialogerna. Utöver 
det utövar kommunstyrelsen uppsiktsplikt över bolagen. 

Omvärldsbevakning är en viktig del i styrning och ledning av koncernen i 
Kristianstads kommun. I styrningen av bolagen ingår ägardialoger, där frå-
gor av denna karaktär kan lyftas och belysas ur flera aspekter, såväl av bo-
lag som kommun. Förslag, idéer och inriktningar kan diskuteras. Denna 
fråga är lämplig att lyfta i ett sådant forum. 

Kommunledningskontorets förslag till kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
• Anse initiativärendet besvarat med kommunledningskontorets tjäns-

teutlåtande 2022-12-13. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteutlåtande 2022-12-13. 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2022-12-07 § 249. 
Initiativärende - För bromsad inflation 2022-12-07. 
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